
' ~ • 

.. 

SNIMANO! 

06142998 
Z A P I S H I K 

-
sa 258. otvorene sjednice Vlade Republike Hrvatske odr!ane 7. 

kolovoza 1995. godine, u dvorani za sjednice Vlade, . Trg 

Sv. Marka 2. 

Pocetak u 13,52 sati. 

Predsjedava: Hikica Valentic, predsjednik Vlade Republike 

Hrvatske 

PREDSJEDNIK: 

Dame i gospodo, otvaram 258. sjednicu hrvatske Vlade 

uz predlo~eni dnevni red. Predla~em dopunu dnevnog reda sa 'l'OCKOM 

- ZAUZIMANJE STAJALISTA VLAOE REPUBLII<E HRVATSKE 0 ISTUPIMA . . 

GOSPODINA CARLA BILDTA, SUPRETSJEOATELJA KONFERENCIJE 0 eIVSOJ 

JUGOSLAVIJI. Predla~em da bude tocka iza to~ke 5. znaci to~ka 6. ·. 
Isto tako predla~em uz tocku 3. dodatak, ali to mo~emo unutar te 

to~ke. Prijedlog odluke o ovlastima povjerenika Vlade Republike 

Hrvatske za usp~stavu lokalne samouprave u oslobodenim jedi~icama 

lokalne samouprave. Da li · ima jos kakvih dopuna dnevnog reda. Ako 

ne, utvrdujem ovako dopunjeni dnevni red. 

Prelazimo na TOCl<U 1. - ZADACI VLADE REPUBLIKE HRVATSKE 

U NOVONASTALIM OKOLNOSTIMA OSLOBADANJA OKUPIRANIH PODRUCJA. 

Dopustite mi stvarno kod ove tocke d~ u ime Vlade u svoje ime 

ka~em po prvi put tu rije~, bez ikakvih ograda, da ovo sto se 

desavalo zadnjih nekoliko dana predstavlja jedan od najva~nijih 
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pov:~jesnih momenata ukupnoj hrvatskoj povijesti, jer oslobadanjem 

ovih hrvatskih podrucja prakticki oslobadaju najveceg dijela 

Hrvatske. Hrvatska je kompaktna, suverena dr!ava, stabilna 

dr!ava, dr!ava koja je dokazala svoju snagu i na vojnom i na 

politickom, gospodarskom i svakom inom planu i od danas nista u 

Hrvatskoj nije isto kao sto je bilo prije nekoliko dana. To su 

cinjenice. Isto tako, nakon ovih. -uistinu briljantnih vojno-

policijskih pobjeda ostaj_e realan !ivot, realni probleini i ova 

Vlada se mora suocavati iz minute u minutu sa realnim problemima 

i na nama je da na ovom civilnom, gospodarskom dijelu poka!emo 

isti takav uspjeh kakav _su resori nase Vlade pokazali u ovom 

dijelu oslobadanja okupiranih podrucja. Prema tome, nas ceka 

jedna savrsena organizacija, da unosni rad, ako !elimo vec iducih 

nekoliko tjedana vratiti najveci dio civilnog !ivota u 

novooslobodena podrucja .i ono sto nam je vec sada cilj koji 

moramo ostvariti vratiti u najveci dio hrvatskih gradova i sela 

!ivot vec ove jeseni. Vee do ove skolske godine cilj je Vlade 

zapoceti novu skolsku godinu u vecem dijelu hrvatskih gradova i 

sela, otvoriti pogone r.aznih tvornica, osposobiti naftovod, 

organizirati poljoprivredne radove i jesensku.sjetvu i sve ostale 

resorske obveze koje pred nama stoje. Kad budemo govorili pod 

tockom 3. o konkretnim zadu!enjima, onda cete vidjeti da Vlada 

nije odlucila napustiti bitku za sto bolje rezultate ·i turisticke 

sezone, jer smatramo da postoje svi uvjeti da se jos ova . 
turisticka sezona poboljsa i vjerujemo da ce vec iduci vikendi 

u Hrvatskoj biti veci ulaz, nego izlaz turista, tako da cemo i 

drugu polovicu osmog mjeseca i deveti ·mjesec vjerojatno imati 
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dobru turisti~ku sezonu. 

smatram da uz sve probleme koje cemo imati uz velike 

troskove dodatne koji su nastali ovom akcijom, uz tekul::e troskove 

.koje vec ovih dana nastaju i oko otvaranja pruga, cesta, troskova 

javnih poduzeca, da ce biti neprocjenjivi gospodarski efekti ove 

akcije i da ce iduca godina biti godina punog uzleta hrvatskog 

gospodarstva. Mi smo vec ova tri dana radili makroekonolnske 

procjene i smatramo da ce najmanje za desetak milijardi kuna, sto 

je negdje protuvrij·ednost od 2 milijarde dolara biti veci 

drustveni proizvod Hrvatske u · iducoj godini, sto nam stvara 

realne pretpostavke za odredeni razvoj investicije, jedan 

efikasniji gospodarski rast. Jasno da sad to treba sve struano 

postaviti i vidjeti u kojim rokovima, u kojim granama i kako ce 

taj privredni rast ici. To je zadatak nasih -gospodarskih resora 

i taj dio posla koordinira potpredsjednik Skegro., jer je to 

njegov najosnovniji posao. Ono sto srno vec prekju~er nakon prvih 

akcija poduzeli to je zadu~enje svih rninistarstava, svih javnih 

poduzeca iz okvira i resora ministarstava, da zapo~mu poslove na 

stvaranju za sada minimalnih preduvjeta, a vec za desetak dana 

normalnih preduvjeta za povratak u novooslobortena podru~ja. 

Pod to~kom 3. cemo dati konkretna zadu~enja svakom 

pojedinom ministru, svakom pojedinom ministarstvu i rokove do kad 

mora izvrsiti dio poslova iz svoje nadle~nosti. Da bi se pokazali 

i kao Vlada koja ce u ovim okolnostima dnevno prati ti izvrsavanje 

poslova ·pojedinih ministarstava i rad Vlade u cjelini. ·Mi smo 

danas na U~em kabinetu donijeli odluku da cemo prvo kon~rolno 

vrijeme izvrsavanja svih zadaca koje cemo danas podijeliti 

. .-: 
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poj~dinim ministrima imati na sjednici Vlade koja ce se odr~ati 

u Kninu negdje oko 1. 9. ove godine, gdje cemo na taj na~in 

pokazati i osjecaj za ta podru~ja i politi~ki jedan osjecaj za 

rjesaavanje ~roblema na novooslobodenim podru~jima . To nece biti 

nikakva politi~ka sjednica Vlade, to ce biti radna sjednica Vlade 

kako smo ako se sjecate odr~avali u vrijeme odredenih ekonomskih 

. kriza u raznim podrucjima Hrvatske, kada smo na lieu mjesta 

rjesavali sve tekuce aktualne probleme. 

Tada cemo jednostavno s j edne distance od tri tjedna 

moci vidjeti dodatne probleme i Drnisa i Knina· i Petrinje i svih 

oslobodenih podrucja da bi vjerojatno do 1 ~ 10. uspostavili 

normalan ~ivot u svim tim podrucjima, zato vas .molim da shvatite 

povijesnu odgovornost svakog ministra, svakog ministarstva i ove 

Vlade za isto takvu jednu civilnu i gospodarsku. oluju koju moramo 

provesti u slijedecih nekoliko tjedana. 

Na nama je odgovornost da poka~emo da ova dr~ava, da 

je ova Vlada na razini te odgovornosti da mo~e udovoljiti svim 

tim kriterijima. Mi mislimo da moramo i mo~emo vratiti najmanje 

50;60000 ljudi u roku od mjesec dana na novoosiobodena podrucja, 

a do konca godine mo~da i svih 100000, premda sve raeunice 

potpredsjednika Radica govore da za neka mjesta, neka sela treba 

i godinu dana da bi se potpuno obnovila, a 0 tome cete cuti vise 

kada budemo razgovarali pod to~kom zadu~enja pojedinih 

ministarstava. Zata vas molim da ovo uzmete kao uvod, da. eujemo 

pod tockom dva informacije najsvje~ije od dr~avnih ministara o 

vojno-polit~koj sigurnosnoj situaciji, pa da nakon toga pod . 
tockom 3. i 4 . zapocmemo raspravu o svim tekucim zadacima koje 
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ce svako ministarstvo dobiti. Molio bih najprije ministra suska 

da informira Vladu, a time i cjelokupnu javnost jer je sjednica 

otvorena o aktuelnoj situaciji. 

GOJKO SUSAK: 

Gospodine predsjednice, buduci da je ovo prva izjava 

na javnoj sjednici Vlade. Vi ste upoznati sukladno sa zapovjedi 

Predsjednika Republike, mi smo isli na oslobadanje okupiranih 

podrucja prije poznato •.. 

. I . 
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pod imenom Sektor sjever i sektor·Jug gospodine predsjedniae. u 

skladu s dr!avnom politikom, plan akcije je bio da se ispresjeca 

teritorij i da se ne dira u naseljena podruaja s nadom da ce ti 

gradani Hrvatske koji su bili zavedeni ove 4 godine prijeci na 

predaju i staviti se dragovoljno u ustavno-pravni poredak 

Republike Hrvatske. Nakon prvog dana operacije gospodine 

predsjednice mi nismo zauzimali ni jedan grad na tom podruaju, 

nego smo zaobilazili to dajuci njima sansu, pokazalo sa da 

umjesto da su se predavali oni su poceli pucati po svim gradovima 

koji su granicili na slobodnom teritoriju Republike Hrvatske. Mi 

smo promjenili plan, isli smo u aiscenje terena gospodine terena 

gospodine predsjednice kako stoje stvari danas do 12 sati, nasa 

procjena da veaeras negdje do sest, sedam sati da ce biti 

cjelokupan teritorij Republike Hrvatske na ova dva sektora kako 

su se prije zvali pod kontrolom hrvatskih snaga. A mi smo u 

suradnji sa policijom prema dogovoru onako kako se vojska pomice 

unutra, policija prati suradnju vojne i civilne policije i 

preuzima i uspostavljaj~ se policijske postaje i to dosta dobro 

funkcionira ta suradnja, ja bih iskoristio priliku i javno 

zahvalio kolegi Jarnjaku uistinu dobroj suradnji. u isto vrijeme 

bi se ispriaao buduci da dajete velike obaveze kolegama 

ministrima da sam mobilizirao veliki broj ljudi, pa najavljujem 

da u dogovoru s Predsjednikom Republike ja cu danas potpisati 

poaetno od jutra od 8 sati demobilizaciju 70 tisuca ljudi koje 

cete vi imati na raspolaganju, raspored~te ono sto bude u vasoj 

nadle!nosti. A gospodine predsjednice,operacija je tekla po 

• 
\ -
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planu, a malo br!e nego sto smo mi to planirali, planirana akcija 

je bila 4 dana presjeci ih, a 4 dana aiscenje terena. Izgleda po 

svim izgledima da cemo mi u ova 4 dana zavrsiti sve. Mali 

incident se dogodio,incident u tome sto je simptomati~no da to 

nije prvi put da smo na intervenciju UNCRO-a generala Pitersa 

koji je zapovjednik tu, koji se obratio generalu cervenku tra!io 

je da u sektoru sjever sto znaci od Karlovca pa sve do Dvora na 

Uni, gdje su bila jos uvijek dva koni_psa tih paravojnih snaga sa 

ogromnom koli~inom naoru!anja, ali ogromnim brojem civila sto smo 

izbjegavali cijelo vrijeme ove akcije da dolazimo u kontakt. Oni 

su rekli da dolazi, da su oni voljni na predaju, stim da se pusti 

svima slobodan prolaz. Mi smo na to gospodine predsjedni~e 

pristali, general cervenko je potpisao to, sinoc negdje oko 

24,00, da bi UNPROFOR, UNCRO koji se trebao pojaviti jutros u 

6,0o sati nije se pojavio, ~ak ni do 9,oo, a do tada su svi ovi 

bar jedan dio od njih istoano od gr.~da Gline uspjeli izvuai i 

ljude i tehniku. A mi smo promjenili nasu zapovjed svjesni da se 

ovi ne pridr!avaju ni jedna ni druga strana toga dogovora, mi 

idemo dalje u ~iseenje terena vojnim putem g~spodine 

predsjedniae. Ponvaljam procjena je negdo do sest, sedam sati 

veaeras da bi ono sto se zove vojnim operacijama trebalo prestati 

i mo!e biti nekih mali i'.:iscenja, uglavnom vojna oprecija je 

g6tova. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala, ministar Jarnjak izvolite. 
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IVAN JARNJAK: 

Gospodine predsjedniae, najprije zahvaljujem ministru 

susku takoder na suradnji i pokazalo se da u svim takvim akcijama 

izuzetno, a inaae je suradnja izmedu Minist;:trstvs unutarnjih 

poslova i Ministarstva obrane ja mislim da na kraju krajeva jedan 

dio takve uainkovite akcije je i sigurano i ta dobra suradnja. 

Ministarstvo unutarnjih poslova odraduje svoj dio posla, policija 

preuzima onako kako je rekao ministar susak, kako vojska ulazi 

i vojna policija ispred, specijalci takoder tako dolazi iza njih 

temeljna policija koja preuzima u svoju nadle~nost i stanje 

sigurnosti odnosno javnog reda i mira. Ono sto mogu reci sa 

velikim zadovoljstvom, obisao sam veliki dio tog osobodenog 

teritorija, vi ulazite u gradove kao sto je recimo Gra~ac ili 

Drnis ne to nije ni jedna jedina kuea prakti~ki srusena to je sve 

u onakvom stanju kakvom je i ostavljeno, kakvom je bilo i moram 

reci da je to veliko bogatstvo koje treba podhitno iskoristiti 

onako kako ee se kasnije koristiti. Isto tako ulaze snage civilne 

zastite koje imaju zadaeu asanaciju terena,naro~ito veliki broj 

stoke koje ce trebati pod hitno razrjesiti i mislim da to mole 

~initi odredene potesko6e. I ulaze vatrogasci koji ono sto jos 

treba asanirati isto tako odraduju to, mislim da za sada akcija 

i taj drugi dio uvodenja pr'vog dijela civilne vlasti tece dobro 

i procjenjujem da u roku kako ce vojska odraditi prvi dio i 

specijalci tako ce drugi dio odmah policija prakti~ki vec odmah 
• 

biti na cjelom okupiranom tom bivsem okupiranom prostoru jer smo 

anga~irali i to moram ovdje reci veliki broj policajaca, dovoljan 

• 
• • 
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broj da mogu apsolutno garantirati ·sigurnost na tom terenu. Hvala 

lijepo. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala,potpredsjednik Vlade 

poslova,gospodin Grani6. 

DR. MATE GRANIC: 

i ministar vanjskih 

Politi~ka odluka da se zapo~ne sa vojno-policijskom 

akcijom je donijeta nakon neuspjeha ~etverogodisnjih pregovora 

sa hrvatskim Srbima na okupiranim podru~jima nakon neuspjeha i 

UNPROFOR-a i UNCRO-a u primjeni mandata i radi pomoci Bihacu koji 

je bio vitalno ugro~en od hrvatskih i od bosanskih Srba. To je 

bila kao sto su kolege ministri obrane unutarnjih poslova kazali 

operacija velikih razmjera i treba napomenuti da prvog dana su 

bili politi~ki pritisci, donijeta je jedna izjava predsjedni~ka 

vijeea sigurnosti i Europske unije u smislu suspenzije na 

odredeno vrijeme pregovora sa Republikom Hrvatskom o trgovini i 

' suradnji i FAR programa ali ti pritisci politi~ki su bili ja bih 

kazao znatno slabiji nego sto se je radilo kod operacije u 

zapadnoj Slavoniji. Isto tako bilo je i izraza sna~ne podrske. 

Treba napomenuti da je bilo spekulacija da li je netko dao zeleno 

svjetlo za ovu operaciju, nitko nije dao zeleno svjetlo, to je 

nasa samostalna odluka i predsjednik je donio odluku u skladu sa 

vlastitim prosudbama. Taj pritisak prvog dana je bio u smislu da 

se zaustavi akcija. Drugog dana vise takvih pritisaka nije bilo, 

• 
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drugog dana je bitno bilo od onih koji nam nisu skloni dakle bilo 

je kritika na odredeno ponasanje prema pipadnicima UNCRO-a, prema 

nasim podacima samo u jednom slu~aju prema pripadnicima Danskog 

bataljuna i jedan zapovjednik jedne manje jedinice je krsio 

nekorektno se ponasao i on je lisen slobode i taj slu~aj se 

ispituje, nije bilo niti jednog drugog krsenja pravila slul~. 

Sto se ti~e slijedi medijskih pritisaka, oni su bili 

nakon toga da se puca na kolone i da je to veliko etni~ko 

~iscenje sa manipulacijom brojkama, medutim sve to prakti~ki 

otpada i sve vise je onih koji ~estitataju i sve vise je onih 

koji kalu ..•• 

. I . 
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da ce ova akcija pomoci da · se rijesi i problem Bosne i 

Hercegovine i upravo ovakva brzina akcije govori o 

discipliniranosti nase vojske, govori o tome da je Hrvatska 

organizirana dr~ava, dr~ava koja postuje medunarodno humanitarno 

pravo i predsjednik Tudman je od prvog trenutka pozivao nase 

gradane srpske nacionalnosti da ostanu jednako tako da prihvate 

i Zakon o amnestiji, aboliciji, da predaju oru~je, a nakon toga 

je to isto ucinila Vlada. Prema tome, nii smo ucinili sve da 

srpsko pucanstvo ostane dakle u svojim domovima i isto tako cemo 

pozvati sve one koji nisu bili prekrsili norme medunarodnog 

ratnog prava. znaci, koji nisu pocinili ratni zlocin da se vrate. 

Mi vjerujemo da ce se suradnja sa Evropskom unijom 

nastaviti. Moguc je jos jedan pritisak kroz Rezoluciju Vijeca 

sigurnosti, ali ne ocekujemo nikakve daljnje politicke stete, a 

obrnuto ocekujemo velike, ne samo dobiti za Republiku Hrvatsku, 

nego ocekujemo nakon ovog povijesnog dana da ce se shvatiti da 

Hrvatska mo~e najvise pridonijeti da se uspostavi trajan i 

konacan mir u regiji. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Zakljucujem tocku 2. Prelazimo na tocku 3. Mo~da 

i sredisnju tocku danasnjeg dnevnog reda, jer prestoji citav niz 

konkretnih zadu~enja za svako pojedino ministarstvo. Naime, ova 

tri ili cetiri dana Vlada je donijela ili ja u ime Vlade u skladu 

sa svim onim sto je njima stotine i stotine odluka koje su vec 

sada omogucile uspostavu pocetnih' civilnih oblika ~ivota na 
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novooslobodenim podrucjima i sad nas cekaju nakon svih ovih 

pretpostavki da ce danas zavrsiti vojno-policijske akcije. 

Konkretnije, operativne mjere na uspostavi civilnog ~ivota i 

vracanju povratnika,· vise ne prognanika na novooslobodena 

podru~ja, zato molim sada sve ministre i sve resore da vrlo 

kratko ali temeljito, sa~eto ka~u sto su napravili i koje su 

obveze, koji su rokovi jer cu dnevno tra~iti pismena i usmena 

izvjesl:a svakog ministra oko realizacije obveza iz njihove 

nadle~nosti. Ja cu prozivati ministre, tako da bi mogli redom. 

Prvi, ministar Mudrinic, jer se radi o velikoj nadle~nosti koji 

i ide logicki prva ceste, ~eljeznica, posta i ostalo, izvolite. 

IVICA MUDRINIC: 

Hvala gospodine predsjednice, dopustite prije svega da 

kartem da se apsolutno sla~em sa vasom konstatacijom da ovo 

oslobadanje ne samo sto omogucuje povratak redovitog, normalnog 

~ivota na ova podrucja, nego zaista predstavlja veliki u~inak za 

gospodarsku stabilizaciju Hrvatske i stvara se pretpostavka da 

Hrvatska zaisba bude konkurentna na svom domacem, ali naravno i 

na svjetskom tr~istu, jer bez kvalitetne veze prema Dalmaciji, 

bez integriranja ovih podru~ja nije bilo moguce niti razvfjati 

turizam, a naravno niti ostale grane gospodarstva. sto se samoq 

povezivanja tice, Dalmacija je sada konacno ili bit ce kroz koji 

dan opet kvalitetno povezana i sa prugom i sa cestama, ali mislim 
• 

da cijela dr~ava od ovoga ima veliki ucinak. Mi smo u okviru 

resora osnovali sto~ere za pojedina podrucja, znaci stoler za 
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obnovu i uspostavu prometa na relacij i Zagreb - Kn in - Split 

~eljeznicom i naravno tu smo uklju~ili Sibenik i Zadar kao i 

Kostajnicu . Imaino isto tako drugi sto~er za sanaciju cesta na 

ovim podru~jima gdje smo utvrdili prioritete o kojima eu za 

minutu dvije isto nesto reci i sto~er za · uspostavu 

telekomunikacija na ovim podru~jima i sad nesto konkretnije. Na 

pruzi Zagreb - Knin - Split imamo urusenja u tri tunela i nasa 

je prosudba da kad se izvrsi birotehni~ki pregled zna~i osigura 

pristup da nam treba od 7-10 dana da otklonimo ta ostecenja i 

smatramo da je to kriti~ni put. Zna~i, do kraja idu6eg tjedna 

o~ekujemo da cemo vec pustiti prvi vlak na relacij i Zagreb - Knin 

... Split. 

Uz to , vec smo zapo~eli sa ustrojstvom podru~nih · 

jedinica Hrvatskih ~eljeznica u svim ovim mjestima. Zna~i, 

povratak u Knin, u Gra~ac u Drnis i vec je ekipa na terenu da 

pregleda vagone i lokomotive koje su ostale u Kninu. Srecom zbog 

brzine operacije oprema nije izvu~ena, prema tome ra~unamo · da 

barem 50 posto od onoga sto je ostalo, zbog toga sto je dugo 

le~alo, barem 50 posto ce biti u funkciji vrlo skoro. 

Nasi djelatnici, kako sam rekao su ve6 upuceni. 

Ustrojena je jedinica i po~et ce sanacija kolodvora vec ovih 

dana. ~to se cesta tice, mi smo utvrdili. Naravno sto~er je vec 

odrlao sjednice. Utvrdili smo prioritete. Imamo otprilike is" 

dionica, magistralnih cesta koje su nu~ne i to su evo primjera 

radi navodim Karlovac, Gra~ac, Knin, Sinj, Split, TUsilovic, 

Vojnic, Glina, Petrinja, Sisak, Petrinja, Hrvatska Kostajnica, . · 
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Glina, Dvor na Uni, Vojnic, granica Bosne i Hercegovine prema 

Velikoj Kladusi, Rakovica, granica Bosne i Hercegovine prema 

Bihacu, Otocac, Gospic, Gracac; Otocac, Korenica, SUcevici, Lapa, 

granica Bosne i Hercegovine prema Bihacu, Gracac, Obrovac, Karin, 

Zadar, Obrovao, Maslinica, Zadar, Karin, Benkovac, Drnis, Kosovo, 

Knin. Drnis, Oklaj, Knin, Benkovac, Sibenik i Drnis, Sibenik. 

Obnovom ovih 9esta, znaci, obnovom ovih odrusenja, odrona itd. 

mostica i asfalta i rupa iza toga signalizacija, znaci imat cemo 

vrlo kvalitethu vezu prema Dalmaciji kako sam ranije rekao. 

Naravno i Herceg Bosni i Bosni i Hercegovini koja je·do nedavno 

ovisila iskljucivo o pontonskom mostu za svoje veze i za 

snabdijevanje. Sto se telekomunikacija tice, dopustite da odmah 

najavim da Drnis, Benkovac i Petrinja su vec jucer funkcioniraii 

sto se centrala tice, danas su prve veze prema Kninu spojene i 

osposobljava se centrala koja je ostala kad su se povukli. 

Prijenosni sustav Sibenik - Drnis - Knin je vec pred u Drnisu 

radi, u Kninu_ ce raditi tijekom dana. Kostajnica, Dvor, Glina 

isto tako ce danas biti u funkciji, a ostala mjesta i gradovi u 

roku od 7-10 dana a vecina podru~ja u roku mjesec dana. Prema 

tome, cijela ekipa Hrvatskih posta i telekomunikacija je 

rasporedena po terenu, preselili smo tehnicke ekipe iz Rijeke iz 

Zagreba_, iz Zagorja, iz Slavonije na ova podrucja i 

osposobljavanje ide vrlo dobro. Isto tako, Stozer funkcionira 24 

?ata na dan. Naravno i HPT od proslog tjedna pa na dalje radi 7 
• 

dana u tjednu. Znaci, sve sluzbe HPT-a subotom i nedeljom kao 

redovnim danom dok se ne ~avrsi ova prva faza osposobljavanja i 
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posta i telekomunikacija na ovim podrucjima. Evo toliko. 

. I . 

3D06-0362 



----·----~-~·-----·-----------

. , 

.• -
4/1/I~ 

06143013 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Ministar Vidosevic, pa nakon toga da se pripremi 

zamjenik ministra poljoprivrede ~eda. Izvolite Vidisevic pa Seda. 

NADAN VIDOSEVIC: 

Gospodine predsjednice, n~kon prvih uspjesno poduzetih 

akcija na zastiti va~nih industrijskih kapaciteta u zoni ratnih 

operacija sada vrsimo pripreme za aktiviranje pojedinih 

gospodarskih subjekata na podrucjima koja su bila pod okupacijom, 

jasno da se moraju imati neki preduvjeti od platnog prometa, od 

formiranja nekih obrtnih sredstava i svega onog sto je potrebno, 

a i ljudi za pojedine gopsodarske aktivnosti za koje mislimo da 

i realno je poceti u naredna dva tjedna. 

PREDSJEDNIK: 

Re~ite mi konkretno s naftovodom da li imate procjene? 

NADAN VIDOSEVIC: 

Mislim da ce to u najkracem roku biti u funkciji. 

PREDSJEDNIK: 

Ako ne, dajte vidite odmah sa vojskom i policijom u 

kojoj fazi oslobadanja nakon toga trasa, ispitivanje jer nam je 

to jedan od najznacajnih strateskih i ekonomskih subjekata za 
. . 

snadbjevanje velikih djelova susjednih dr~ava. 
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NADAN VIDOSEVIC: 

Veliki sustavi su direktno stalno povezani u jednom 

mini sto1teru Ministarstvu gospcidarstva, mi. pratimo stvar kako ide 

i zavisit ce od razmirivanja i taj dio problema je jedan od 

aktivnih problema i tra1tit cemo jasno podrsku prije svega 

policije u toj aktivnosti, ali mislim da eu koliko sam vam rekao 

da je procjena od naredila dva tjedna da ce niz tih aktivnost biti 

gotovo, a ~ak i prije. 

PREDSJEDNIK: 

Pod to~kom 4. cemo dati zadu1tenja Ministarstvu obnovi 

i HAKBO-u oko ·kredita i minimalnih sredstava potrebnih za 

kreditiranje nekih obrta i manjih pogona i jasno financiranja 

onih grana, a pod ovom to~kom ce ministar Penic govoriti o 

aktivnostima iz njegovog Ministarstva fonda za privatizaciju koje 

kao oylasnik mora voditi brigu od uspostave upravnih odbora, 

direktora i po~etka proizvodnje u tim pogonima. 

Hvala lijepo, Seda pa ministar financija Prka oko 

uprava,prihoda i financija • . 

ANTuN SEDA: 

Gospodine predsjedni~e, Ministarstvo poljoprivrede i 

sumarstva napravilo je program nastupa na oslobodenom podru~ju 

i to iz domena zbrinjavanja 1tivotanja, zatim jesenske sjetve 95. 

godine, berbe jesenskih usjeva i takoder u sumarstvu nastupu na 

organiziranju podru~nih jedinica i uprava kao bi se u sumarstvu 
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sto prije pristupilo redovnoj eksploataciji i redovnom 

odrlavanju. Sto se ti~e .samo nekih osnovnih kapaciteta koji su 

na tome podru~ju oslobodenome, oko 210 tisuca hektara 

poljoprivrednih oranica,zatim ima o ko 240 tisuca hektara suma, 

a naro~ito je bilo dosta zna~ajno sto~arstvo po popisu iz 91. 

god. oko 78 tisuca goveda, 100 tisuca svinja i oko 350 tisuca 

ovaca. Najvalfoije je sada odmah i ekipe su vee otisle na teren, 

zbrinjavanje u stocarstvu, a to je prikupljanje livotinja,zatim 

hranjenje, privremeno cjepljenje, deratizacija, dezinfekcija i 

ono sto je bitno dali smo nalog da se svako grlo mora obiljeliti, 

zna~i matirati .da bi znali ako ne mo~emo utvrditi vlasnika da bi 

znali kuda ce to grlo zavrsiti. Da li nekome na ~uvanju ako ide 

na klanje onda ce se takoder znati koliko je ostvareno mesa i da 

se to mole kompletno voditi ta evidencija. Ono sto je najvalnije 

SJlda jos u ministarstvu jeste da mobiliziramo ljude iz 

ministarstva, a takoder osnovno je to da kroz lupanijske urede 

sve inspekcijske slu~be takoder organiziramo da budu na terenu, 

da se ne.bi desilo naro~ito ono sto je sada bitno i ·opreznost 
' 

mora biti velika da nebi doslo do epidemije u sto~arstvu, jer ta 

stoka je sigurno imala veze sa isto~nim dijelom i odakle je moglo 

doci odredenih zaraznih bolesti. Biti cete izvjestavani svaki dan 

sto je u~injeno. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala, ministar Prka oko uprava prihoda, onda bih molio . 
gospodina Rogica zamjenika guvernera da oko platnog prometa nas 
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izvjesti, premda smo mi danas razgovarali jer je to jedna od 

bitnih pretpostavki za ukupno funkcioniranje civilnog !ivota. 

Ministar Prka izvolite. 

BO~O PRl(A; 

Gospodine predsjednil::e, prije svega da izvjestim o tome 

da smo poslali okru!nicu za proral::un za 96. 9odinu svim 

ministarstvima i da je novi proral::un za 96. godinu zapravo prva 

pretpostavka za. jedno stabilnije planiranje nakon ove akcije 

stvaraju se dakle uvjeti da Hrvatska.kao i svaka druga zemlja 

mole stabilno projektirati svoju ekonomsku i politil::ku buducnost. 

Mi smo dakle okru!nicu poslali, sva resorna ministarstva su je 

dobila, od presudne va!nosti biti ce da redefiniramo strukturu 

izdataka. ovom akcijom su se stvorili pretpostavke da se bitno 

snize troskovi obrane, a da kompletno i uz troskove obnove i skrb 

i prognanima i izbjeglim~, a da kompletno ove pozicije mo!emo 

usmjeriti na obnovu povratak prognanih i ekonomski oporavak 

gospodarstva. Dakle bit{ ce izuzetno va!no napraviti, mi cemo 

prvi draft proral::una za U!i kabinet i Vladu napraviti pol::etkom . 
9. mjeseca, biti ce izuzetno va!no vidjeti kakva je potencijalna 

struktura proral::una nakon ove akcije mora izgledati. s druge 

strane ovih dana, danas smo poslali dopis svim !upanijama glede 

dopunskih sredstava opcinama i gradovima koji su oslobodeni radi 

minimalnih funkcija, odr!avanja minimalnih funkcija ovih jedinica 

lokalne uprave i samouprave i radi minimalne sanacije ovih steta 

koje su izazvane bombardiranjem gradova. I6i 6emo vrlo 

\ 
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restriktivno, dakle svaka potreba 6e se detaljno morati 

obrazlo!iti i snimiti i kontrolirati 6emo provedbu toga.Uz ove 

mjere mi smo je jutros dogovorili da vrsimo pripreme za kredit 

kod svjetske banke. Nezavisno od ove akcije mi smo prilikom 

nedavnog boravka zamjenice direktora za Srednjui i :rstocnu Europu 

kada smo obilazili zapadnu Slavoniju dogovorili smo se o pripremi 

jednog novog kredita za hitnu obnovu i rekonstrukciju 

gospodarstva. Medutim ova akcija dakle najnovija zahtjevat 6e da 

to bude jedan znatno ozbiljniji iznos zajma koji 6emo mi sa 

svjetskom bankom pripremati, mi pripremamo podloge, pa 6emo 

moliti sva resorna ministarstva, prije svega !eljeznice, ceste, 

vodoprivredu, poljoprivredu i Ministarstvo obnove da se ukljuce 

u ovim akcijama. Trebati 6e ponovno intenzivirati razgovore sa 

Saveznom Republikom Njema~kom radi povratka prognanih i 

kreditiranja njihovog povratka kako bi dakle mogli sve 

pripremiti, a mi razmisljamo i o jednom novom unutrasnjem zajmu 

koje 6emo nakon sto temeljito razmotrimo sve okolnosti predlo!iti 

vama kao 

/Govornici govore u glas, ne razumije se./ 

PREDSJEDNIK: 

••• Rogi6, izvolite. 

ROGIC: 
• 

:r zavod za platni promet i nase poslovne banke uprave 

se sada pripremaju da u sto kra6em roku otvore svoje poslovnice 
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u svim gradovima na oslobodenom podru~ju Hrvatske dakle da se 

vrate tamo gdje su poslovali i bili u momentu okupacije tib 

krajeva. u·zavodu za platni promet procjenjuju da 6e na nekin 

mjestima biti za ·dva, tri dana u potpunosti obnoviti sve funkcije 

plantog prometa, mogu vas izvjestiti da su vec pripremljene ekipe 

djelatnika sa tog podru~ja koje ce se vratiti na svoja radna 

mjesta, to se odnosi i na Knin ••• 

. I . 
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. .. i na Petrin ju i na druga mjesta tako da ce sve poslovne 

transakcije i odnosi na gospodarskom planu koji ce se postupno 

uklju~ivati i obnavljati tom podru~ju biti sto se ti6e 

financijskog sustava· u potpunosti u redu. Poslovne banke takoder 

su vrlo aktivne, napose Privredna banka, a i Splitska banka se 

sprema da svoju f ilijalu u l<ninu obnovi i da na taj na~in omogu6i 

i opskrbu novcem tog podru~ja i odvijanja svih gospodarskih 
.. 

aktivnosti. Htio bih ·reci da u ta podru~ja ulazi kuna, dakle, ona 

se i monetarno reintegriraju. Nece doci ni do kakve zamjene 

novca. Taj novae koj i se tamo nalazi za Hrvatsku postaje 

bezvredan. Kuna ce ulaziti u ta podru~ja, u hrvatska podru~ja u 

skladu sa svim aktima nase gospodarske i opce politike kroz 

socijalne f iskalne transfere i kroz odvijanje gospodarskih 

aktivnosti onim tempom koji ce se oni odvijati. Evo samo toliko. 

PREDSJEDNII<: 

Hvala. Sad. bih molio da predemo na ovu grupu problema. 

Najprije ministar S~ara, pa ministrica Dropulic. 

JOSO SKARA: 

Hvala lijepa gospodine predsjedni~e. U okviru 

ministarstva rada i socijalne skrbi izvrsila su se kadrovsko

mateijalne pretpos~avke za osiguravanje socijalne sigurnosti, · 

kako pojedinaca, tako i obitelji koji su se nasli na 
• 

novooslobodenom podru~ju. Vee sada vrsimo jednokratne nov~ane 

pomoci obiteljima koji su se zatekli u stanju iz razloga rata i 
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ratnih okolnosti, socijalne l'.>omoci, uspostavljanje novi 

mirovinski sustav i nema razloga da vec ovaj tjedan uspostavimo 

kompletnu infrastrukturu kada je u pitanju fond socijalne zastite 

mirovinsko-invalidsko osiguravanje ispostave Zavoda za 

zaposoljavanje u onim dijelovima jul!ne Hrvatske koji su 

oslobodeni a vec krajem tjedna i u ovom sjevernom dijelu. Isto 

tako moramo ovdje posebno naglasiti da se u okviru Zavoda za 

zaposljavanje osigurana posebna sredstva koja ce se davati onim; 

deficitarnim kadrovima koji se ~ele vratiti i koji ~ele raditi 

u novooslobodenim gradovima. To su jedna posebna sredstva koja 

se daje za one kadrove i onu strukturu i naobrazbu grupe ljudi 

koja ~eli raditi i u Kninu i u Drnisu i u Petrinji i ostalim 

gradovima koji su oslobodeni u ovoj akciji. 

Isto tako, izvrsili smo jedno dodatno snimanje svih 

onih centara, objekata kako domova umirovljenika, tako centara 

za zbrinjavanje starijih i nemocnih u jedno dogledno vrijemei; 

postaju osigurana sredstva za adaptaciju, za stavljanje u jedno 

normalno stanje tih ustanova kako bi se mogli vratiti oni starc.i 

nemo6ni koji su tamo ~ivjeli, a isto tako kako bi mogli zaposliti 

onu strukturu ljudi koja je obavljala tamo normalne poslove, tako 

da na taj na~in postil!emo jedan dvostruki efekat da smjestamo one 

starije nemo~ne kojih danas ima i u Sloveniji, kojih ima i u 

drugim gradvima Republike Hrvatske, a istovremeno zaposljavamo 

i onu strukturu ljudi koja je puognana. Osim toga, mi cemo u 

okviru republi~kog Zavoda za zapo§ljavanje poticati one tvrtke 

i one subjekte koji ~ele raditi na novooslobodenim podru~jima 
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koji imaju svoje jedno ekonomsko·opravdanje i na taj nacin iz 

onih sredstava 082 poticati da svi oni koji imaju poduzetnickog 

duha, koji l!ele raditi na tim podrucjima da sufinanciramo, da im 

pomal!emo da bi se na taj dio vratio normalan l!ivot i da bi 

gospodarstvo u tom dijelu nasih oslobodenih podrucja zal!ivjelo. 

Na taj nacin cemo pripomoci da u suradnji sa svim drugim 

ministarstvima i obnove i povratka damo jedan doprinos i da l!ivot 

pocne na tim ja bih rekao oslobodenim podrucjima funkcionirati 

i mislim da krajem ovoga tjedna na svim podrucjima koji su 

oslobodeni da cemo vratiti l!ivot kada je u pitanju socijalna 

nesigurnost i gradana i pojedinaca. 

Osim toga, mi imamo materijalna razaranja gradova koji 

nisu bili pod ratnom okupacijom, kao sto je Gospic trenutn6, 

Vinkovci, gdje su porusene zgrade podrucnih slul!bi mirovinsko

invaliskog osiguranja gdje smo vec sada u kontaktima i 

razgovorima da sto prije rijesimo takav problem da bi sustav 

isplate mirovina tekao vec za slijedeci mjesec kao sto je to bilo 

i do sada. Evo hvala lijepa. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Ministrica Dropulic, pa ministar Bulic. 

MARINA DROPULIC-MATULOVIC: 

Gospodine predsjednice, svi l!upanijski uredi dobili su 

zadatke oko eventualnih rasciscavanja potrebnih sa svim 

gradevinarima obavili smo razgovore. Imaju spremnu mehanizaciju 
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i onog casa kad nam Ministarstvo obrane i policije ka~u da mo~emo 

nastupiti mi cemo s tim i krenuti. 

organiziramo obavljanje komunalnih poslova, jer svi 

znamo da je to neobicno va~no za odr~avanje ~ivota i isto tako 

popise stanova sa utvrdivanjem cinjenicnog stanja. Ja moram reci 

da smo se isto tako ukljucili i na ova ostala podrucja ova koja 

su sada bombardirana ili granatirana i njima isto tako dajemo 

potrebnu mehanizaciju po njihovom pozivu. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Ministar Penic. Pardon, ministar Bulic, pa 

Penic. 

MR. NIKO BULIC: 

Nalazimo se osim svega o cemu smo govorili u 

najintenzivnijem razdoblju turh~ticke sezone. Mi smo 4. 8. imali 

u Hrvatskoj registriranih 182000 turista. Jue er imamo 

registriranih 168000 turista. ·ooslo je. do odredenog smanjenja 

broja turista. Medutim, bilo je to i za ocekivati zbog svih 

dogadaja, a i zbog velike smjene koja se u ovom razdoblju vrsi. 

Medutim, samim tijekom dogadaja doslo je do pozitivnih kretanja, 

jer jucerasnji podaci za podrucje Istarske ~upanije ukazuju da 

je ulazak turista bio 233500, a izlaz 16350, sto pokazuje da je 

preporuka zemalja odakle su turisti dolazili pocev od Njemacke, 

Austrije, ali i Slovenije, od strane turista koji su tu bili 

shvacena lojalno, ali isto tako oni su na osnovu vlastitih 
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prosudbi procijenili da li je potrebno da iz najaktivnijih 

hrvatskih turisti~kih ~odru~ja zbog sigurnosnih razloga odlaze. 

Na nama je da zavrsetkom akcije aktiviramo i diplomatski, ali 

naravno i kroz turizam aktivnosti da bi se skinule preporuke o 

putovanju u Hrvatsku zbog sigurnosnih razloga, jer mi 

procjenjujemo kao sto smo i do sada procjenjivali da na. najvecem 

dijelu hrvatske obale s izuzetkom podru~ja Dubrovnika kojeg smo 

uvijek uvjetno proglasavali potpuno sigurnim, da su svi 

sigurnosni elementi takvi da nema razloga za inozemne turiste, 

a i za domace da ne dolaze. 

Doslo je do odredenog smanjenja domacih turisti~kih 

putovanja, sto je normalno zbog situacije u kojoj smo se nasli, 

pa ce i razvoj buducih dogadaja vjerojatno stabilizirati i taj 

odnos. Ina~e, bila je potpuno pripremljena u kordinaciji i 

suradnji sa Ministarstvom pomorstva, prometa i veza moguca da je 

trebala evakuacija turista i to do 40000 turista da je recimo sve 

islo nekim obrnutim smjerom, ali mi smo bili uvjereni da za to 

ne6e biti ni potrebe. Ak.cije za naprijed su slij~de6e. 

Intenzivirati sve aktivnosti da se tijek sezone nastavi normalno 

i da se ~ak poboljsice u opcem stanju iskoriste za bolju posezonu 

ina~e u punom zamahu stvaranje novih pretpostavki su i pripreme 

za 1996. godinu. Hvala. 

. I . 
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PREDSJBDNIK: 

Hvaia, •inistar Peni6, pa ninistar ·Mlakaric, Separovi6 oko uprave 

i pravosuda·. Izvol.ite. 

IVAN PENIC: 

Gospodine predsjedni~e hvala lijepa. Mogu vas 

izvjestiti da sno po~eli sa snimanjem stanja, snimanjem statusa 

poduze6a. Za nas su sve to drustvena poduzeea i njihov status je 

takav. Neka od tih poduzeca kao poduzeca prognanici imaju svoje 

nadzorne i upravne ·odbore ili samo nadzorne odbOre zavisno od 

toga da li su uskladili svoj status sa Zakonom o trgova~kim 

drustvima. Kao npr. Plitiv~ka jezera, Belje, Borovo, Vupi~, 

Slavija Trans, Petrinja oni funkcioniraju sa onom imovinom koju 

imaju, znatno manjom ... Medutim, mnoga od njih nemaju nikakvoq 

upravnog odbora, nisu kod nas ~videntirana. Kao primjer TVik, 

Knin, Gibs i. mnogi drugi. Nasa zadaca je da ovog ~asa u s ·to je 

moguce br!em roku taj rok mo!e biti ovaj tjedan imenujemo 

nadzorne odbore u tim drustvima i da nadzorni odbori uz nasu 

pomo6 pronadu i tog prvog ~ovjeka uprave kako bi se po~ela voditi 

briga . Jer ni ovog ~asa imamo situacija da postoji imovina 

postoji zgrade, postoje neki strojevi, ali ne postoji niti jedna 

osoboa koja bi o t01De vodila brigu. Tako da do kraja tjedna moqu 

obe6ati. da 6emo i.mati svugdje imenovane Nadzorne odbore u svin 

tim poduze6ima koja su u potpunosti napustena. Mi 6emo odmah 

zati• pripremati za ona poduzeca koja idu u privatizaciju, i 

procijene vrijednosti i dat cemo rijesenja o pretvorbi, jer livot 

te~e dalje i bez obzira na stanj.e ·kakvo jest, mi 6eao taj proces 

, t:. 

.. 
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provoditi dalje. Moram re6i da neka poduze6a iz Zagreba i drugih 

gradova koji su imali filijale na tom podruaju kao Pliva u Glini 

su vee imenovali svoje povjerenike, su ve6 krenuli u snimanje 

stanja i one informacije koje imam vrlo brzo do duse sa vrlo 

malim brojem ljudi ispooetka za dva tri pet, ali poainju na 

asanaciji terena tvornica, i takoder i na poaetku rada. Eto to 

je najkra6e moguee moje izvjes6e. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Ministar Mlakar, pa ministar Separovi6. 

DAVORIN MLAKAR: 

Gospodine predsjedniae, vlast u okviru lokalne 

samouprave na oslobodenim podruajima, mo~e djelovati dvojako. 

Jedno je za sve one opeine i gradove gdje su provedeni izbori, 

gdje su izabrana i predstavni~ka tijela i izvrsna vlast, ti ljudi 

su i do sada krajnje predanoj kvalitetno obavljali svoje poslove 

izmjesteni iz svojih mjesta prebivanja, tako da su se njihova 

op6inska ili.gradska poglavarstva i vijeea potpuno ekipirana za 

povratak na matiano podruaje, sa svim potebnim donesenim aktima, 

oni mogu i neki su ve6 i poaeli i juaer najnormalnije 

funkcionirati. Bilo je i putem sredstava priop6avanja javljeno 

da je u Drnisu vec i odr~ana sjednica Gradskog poglavarstva, a 

sprema se i u ostalim op6inama i gradovima koje su proveli 

izbore. Za onaj dio, podru~ja gdje izbori nisu provedeni vlada 

je postavila povjerenike, koji, ta institucija povjerenika vlade 

.· 
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u sebi objedinjuje i funkciju gradskog vijeca ili opcinskog 

vijeca i njihovog poglavarstva i s obzirom da se sad dogodilo da 

njiaa predstoje veliki poslovi na vrlo sirokom podruaju, 

Ministarstvo uprave predlale da Vlada donese odluku o ovlastima 

povjerenika Vlade za uspostavu lokalne samouprave o oslobodenim 

jedinicama lokalne samouprave. Drugim rijeaima, da tim 

povjerenicima damo mogucnosti da formiraju tijela jedinice 

lokalne samouprave dok se ne steknu uvjeti da se na tom podruaju 

provedu izbori i da se tada na izborima legitimno izaberu i 

opeinska vijeea i poglavarstva i da nastave posao lokalne 

samouprave. sto se tiae poslova drlavne uprave prema uredbi o 

ustrojavanju !upanijskih ureda, mi za ta podruaja imamo 

predvidene slu!be, mo!da zbog racionalizacije aemo predloliti da 

se u poaetku ispostave lupanijskih ureda u tim podruajima 

formiraju kao jedinstvene ispostave, da bismo imali manji broj 

slu!benika u poaetku koji bi mo!da malo bili optereeeni ve6im 

krugom poslova, dok se nedimenzioniraju i potrebe za slulbenicima 

da bismo onda mogli utvrditi koja ministarstva kojim od qradova 

bi trebali imati svoje. ispostave !upanijskih ureda. Najkrace evo 

loltalna samouprava u vecem djeluve6 funkcionira, mislimo da bi 

se ovom odlukom za ovlasti povjerenika vlade samo doprinjelo tome 

da se slulbe tamo qdje ne postoje brle ustanove i da poainju 

najnormalnijim svakodnevni poslovi. 

PREDSJEDNIK: 

separovic, ministar separovic. 
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MIROSLAV SEPAROVIC: 

Gospodine predsjedni~e, Ministarstvo pravos~da je u 

okviru svojog djelokruga izdalo potrebne upute za ponovno 

uvodenje odnosno vra6anje sudbene vlasti na oslobodena podru~ja. 

Tako smo pozvali predsjednika Op6inskog suda u Kninu sa 

privreaenim sjedistem u Sibeniku . Da vrati sjediste sutra u Kninu 

i obavlja poslove tzv. prosirene nadle!nosti da samoupravni 

Kotar, Knin. 

Drnis vra6a svoje sjediste, iz unesica u Drnis za njega 

on ne spada u taj Kotar. Njima smo osigurali sva potrebna 

materijalna i tehni~ka sredstva. I tamo kadrovi postoje. To se 

takoder odnosi za Benkovac i Oborvac opcinske sudove Benkovac i 

Obrovac koji su do sada djelovali dislacirani. Sunj se vra6a, kad 

se stvore uvjeti op6inski sud Slunj koji radi u Karlovcu vra6a 

se u Sunj. Problemi ce biti sa Gra~acom, Korenicom i Lapsom, jer 

sudovi nisu radili ni dislocirani i tu smo dali preporuku 

predsjedniku ~upanijskog suda u Zadru, da izvrsi premjestaj 

sudaca za to podru~je. Istina premjestaj mole biti samo 

suqlasnost. Ali.. ako ne bude suglasnost suca, ako ne bude 

suqlasnost i ja cu korist.iti sva ovlastenja iz ratne uredbe 

predsjednika Republike koji je donio. r naredit 6u bilo kojem 

sucu s J><>clru~ja Republike da tamo obavlja poslove. Ina~e uveli 

smo naravno dodatna de~urstva, istra~nih sudaca, i vojnih sudaca 
. . . 

i o~ekujemo veci broj procesiranih osoba, izvrsili smo sve 
• 

potrebne pripreme prvenstveno sigurnosne za prihvat ve6eg broja 

zatvorenika koji su i po~eli stizatu u nase zatvore·. Hvala 

.. ... . 
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lijepa. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Prije nego sto dam rijea ministru Majdaku koji 

ee i dalje nastaviti posao koji radi u zapadnoj Slavoniji. 

Kodinatora Vlade za sve ove resore. Samo za ove Jninistarstva tzv. 

ili drustvene djelatnosti samo napuci jer imamo vremena nije 

urgentno danas donasamo odluke. Ministarstvo prosvjete Jllora ·· 

napraviti sve analize da se vidi realno kad mo~e po~eti skolska ~ 

godina. Zadatak je da se skolska godina zapo~ne normalno ili sa 

nekoliko dana ili tjedana prolongiranja. U najve6em dijelu. 

gradova koji su pogodeni. Tako da u roku od nekoliko dana molim 

pisneno izvjesce o vasoj procjeni. Ministarstvo zdravstva je u 

kontaktu svakodnevnom. Ministar je danas u Kninu, ja s~ upoznat 

sa svim operativnim poslovima. A Ministarstvo znanosti, kulute 

u okviru svoje nadle!nosti poduzme sve, da se postupno kako se :; 

bude vodila ci vilna viast, kako ide gospodarstvo da se onda i taj ··. 

dio obavlja i da budu zastupljeni . 

. /. 
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Sada kratko ministar Majdak i onda oko humanitarne 

situacije potpredsjednik Kostovic i ministar Rebic pa privodimo 

onda kraju ovu to~ku. Izvolite. 

DR. IVAN MAJDAK: 

Zahvaljujem gospodine predsjedni~e, dozvolite mi da 

ka!em nekoliko rije~i, dragocijena iskustva sa podru~ja !upanija 

zapadne Slavonije u uspostavi civilne vlasti i funkcioniranja, 

mislim da ce nam itekako pripomoci u sto br!em savladavanju svih 

ovih zadaca koje su sada pred nama. Ja ovdje !elim posebno 

naglasiti jednu zaista vrlo kvalitetnu suradnju izmedu resorskih 

ministarstava koji su vec i sada iznijeli sve svoje projekte i 

programe i zadatke koji su pred nama, no !elim ovdje naglasiti 

da zbog mnogo ve~eg podru~ja i aktivnosti koje su pred nama 

moramo jos ja~e uklju~iti ovdje i !upanije i zato mi je drago sto 

tijekom sutrasnjeg dana vec imamo operativni dogovor sa 

!upanijama odnosno sa !upanima radi sto uskladenijih i sto br!ih 

zadataka i akcija koje su pred nama od ovih najosnovnijih 

elemenata od opskrbe najosnovnijim prehrambenim proizvodima pa 

do zastita zdravlja ljudi pa do zbrinjavanja stoke o ~emu je bilo 

rije~, pa i do ovih najva!nijih aktivnosti u stvaranju svih 

infrastrukturnih podloga radi funkcioniranja sto kvalitetnijeg 

i br!eg !ivota. Ja bih zamolio i sve predstavnike odredenih 

resora da nastavimo dalje odnosno da u ovom duhu i iskustvima 

koje imamo operativno medusobno izmjenjujemo najkonkretnije i 

zaklju~ke drugim rije~ima aktivnosti kako bih mogli na nivou 
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gospodine predsjedniae prvenstveno vas, a onda i nas koji smo 

ovdje operativno zadu!eni moci sto br!e i kvalitetnije 

funkcionirati. 

Hvala. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala, potpredsjednik Kostovic. 

DR. IVICA KOSTOVIC: 

Gospodine predsjedni~e, ja Ciu se sa par rije~i osvrnuti 

na djelovanje kriznog sto!era zdravstva koje sa po~etkom akcije 

podigao je 24 sata aktivnost na cijelom podru~ju Hrvatske, na 

~elu sto!era je ministar zdravstva, ja sam takoder ~lan sto!era 

i oni su uspjeli preraspodjelom i pripremom svih bolnica na 

cijelom podru~ju Hrvatske zapravo zbrinuti i svu Hrvatsku vojsku 

i djelatnike i branitelje Ministarstva unutrasnjih poslova i sve:. 

civile. Ukupno 20 bOlnica je u poja~anom ratnom stanju, cijelo 

vrijeme dok traje akcija krizni sto!er zdravstva Cie djelovati na 

istoj razini kao i vojska i Ministarstvo unutrasnjih poslova. st;; 

se tiae humanitarne situacije· omogueien je pristup medunarodnom 

komitetu crvenog kri!a, svim prihvatnim centrima koji su sada 

obrazovani na taj naain da su vrlo blizu mjesta odakle se ljudi 

prihvacaju, dakie ne odvode se u neko dalje podruaje i spremni 

su prihvatiti veeii broj ljudi nego je sada. 

Drugo, omoguaen je humanitarni koridor sto treba 

posebno istaknuti Zagreb-Karlovac-Tolj, zatim Slunj i onda do 
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Bihaaa, a da bi se pomoglo jer ima ·Banja Luka ve6 30 tisu6a prema 

procjenama i UNHCR-a i medunarodnog komiteta Crvenog kri!a 

izbjeglica sada iz Hrvatske, znaai to je Srpsko puaanstvo, 

dozvoljeno je upravo danas medunarodnom komitetu Crvenog kri!a 

da organizira i prema potrebi zraani koridor za hranu, a ina~e 

ovi svi koridori koji su po zemlji su davane dozovle cijelo 

vrijeme i prema procjenama i koliaine hrane u tom podruaju su 

bile dovoljne za prvi · prihod. Mogu kazati da sto se ti~e 

stradanja civilnog puaanstva ona su na strani koliko je nama 

poznato i ono po Kninu Srpskog puaanstva minimalne, a ovih 700 

Srba koji su se sklonili u Kninu kod UNPROFOR-a njima je danas 

pristupio hrvatski Crveni kri! da im pru!i svu prijeku potrebnu 

pomo6, a 35 ranjenika plus 15 drugih bolesnih gradana 6e biti 

sada zbrinuti u bolnici, ministar je dole i bolnica je juaer 

praktiaki od nase vojske predana nasem Ministarstvu zdravstva, 

ali ovo je novi naputak da zbrinu i ovo puaanstvo, a ukoliko bude 

potrebno mogu se dati na lice mjesta lijekovi. Kada bude nama 

pristup dozvoljen i u Topusko i u druga mjesta gdje 6e biti 

vjerujemo i isto tako onaj dio puaanstva koji ne !eli se povu6i . 
odnosno odbje6i pod nalogom srpskih paravojnih snaga, koji 6e 

ostati na isti na~in ~emo postupiti i pru!iti humanitarnu pomo6. 

I jos mogu kazati da je stradanje civilnog puaanstva 

na nasoj strani su takoder minimalna, zbog toga sto su ljudi vrlo 

postivali sve mjere zastite, gdje pod organizacijom civilne 

zastite uainjeno sve sto je potrebno. 

.,. ... 
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PREDSJEDNIK: 

Hvala, ministar Rebic. 

DR. ADALBERT REBIC: 

Gospodine predsjedni~e, Ured za prognanike i izbjeglice 

u~ionio je sve, prvo sve kako bi prognanici bili za vrijeme ovih 

oslobadanja na sigurnome, pa smo tako razmjestili prognanike iz 

Gaze u Varaltdin i Pulu i · Rijeku, dakako tek tik pred samo · 

oslobadanje da nebi dali neprijatelju kakav mig prije toga. Iz · 

Rokovaca smo takoder sve prognanike premjestili u Bjelovarsku 

regiju, stanovnike Nustra u Pitoma~u, iz lteljezni~kog naselja. 

Vinkovce takoder u Bjelovarsku ltupaniju itd. da ne govorim sve 

pojedinosti. zelim reci da smo sve prognanike i svo nase 

pu~anstvo koje je bilo ugrolteno stavili na sigurno. 

Drugo osigurali smo smjestaje za civile srpske 

nacionalnosti, koji bi eventualno trebali biti smjesteni kao i'.; 

slultbu za popisivanje tih osoba. Ukoliko to bude potrebno svi. 

regionalni uredi imaju uredbu prema kojoj trebaju organizirati. 

te smjei!ltaje, sli~n'o kao sto smo radili za vrijeme akcije 

oslobadanja Slavonije. 

Trece humanitarna pomoc je sva vrlo promptna i mi smo 

opsjedani sa strane medunarodnih humanitarnih organizacije koje 

su spremne odmah poslati pomoc u Biha~, u Knin, u Banja Luku. Vi 

znate situaciju sa biskupom, ja sam ga uputio na vas direktno, 

medutim postoji nemogucnost direktnoq slanja humanitarne pomoci 

caritasa i ostalih u Banja Luku s tim u vezi razgovaram jos 
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uvijek sa Ministarstvom obrane, unutarnjih poslova, Sarini6em i 

ostalih. To bi bilo sve. Drugo mogu vam jos re6i da su se 

pojavili Grci i gospoda Skara ih je uputila meni, ~ele prihvatiti 

ve6i broj izbjeglica iz Hrvatske. Ja 6u iznijeti u intervjuju 

stavove dr~ave. 

Hvala lijepa. 

. I . 

' .. . 
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PREDSJEDNIK: 

Dobro, hvala. Privodimo kraju ovu tocku. Da li netko 

od ovih ostalih clanova Vlade ima jos nesto dodati. 

Potpredsjednik Miseti6 izvolite. 

BOSILJKO MISETIC: 

Koordinacija za unutarnju politiku sutradan ce u okviru 

svoje ovlasti, svojih kompetencija, operacionalizirati ove i 

preuzete i tekuce prakticki zadace i vrlo vjerojatno odrediti i 
-

taj inventar. Naime, slusajuci nas ovdje u dobroj namjeri ispada 

da ne6e biti nikakvih problema. Medutim, uopce ne razgovaramo o 

svim onim poteskocama s kojima cemo se susresti. Hrvatska vojska 

i redarstvene snage su doista briljatno akciju oluju proveli. Ova 

Vlada je kroz nekoliko godina pod ravnanjem premijera doista 

prolazila i kroz oluje ali kao sto je Hrvatska vojska obavila 

svoj dio posla sada je u ovom povijesnom trenutku na ovoj Vladi, 

rekao bih bez patetike i povijesna zadaca da ono sto je ucinila; 

vojska i redarstvene snage da se sada u postpunosti 

operacionalizira. 

Sigurno u dobroj namjeri svi vidimo situaciju pred nama 

da nece biti problema, no ocito 6e je biti sto ministar Majdak 

ka!e i potpuno se sla!em da treba koristiti pozitivna iskustva 

s podrucja opcina Nove Gradiske, Novske i Pakraca. Kada ovo ka!em 

to ka!em jer predlo!io bih .· da se vise nikada u institucijama 

hrvatske dr!avne vlasti, u medijima i u javnosti ne spominje niti 

Krajina, niti zapadna Slavonija. Hrvatska ima dr!ava svoj ustroj, 

ustroj dr!avne i lokalne samouprave. Nazive teritorijalnih 
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jedinica unutar dr~ave Hrvatske i da doista od ovog trenutka kada 

je Hrvatska na svojim granicama rabi i u medijima i u 

institucijama one izraze koji su utvrdeni aktima i zakonima 

dr~ave Hrvatske. 

Ja bih ovdje istakao jos jednu stvar. To je inace resor 

gospodina Granica, a djelomicno i moj ... /nestanak elektricne 

energije/ ••• i time zaradila visoki politicki rejting na 

medunarodnoj sceni, jer ono sto je Evropa, evropski svjetski 

cimbenici nisu ucinili za 4 godine, Hrvatska je prakticki ucinila 

u tri, cetiri dana. 

Medutim, taj rejting bi se mogao mo~da i djelomicno 

potrositi ako dalje ne budemo pa i ova Vlada u okviru svojih 

ovlasti poradila na tome sto nam je primarna zadaca, a to je da 

je akcija Hrvatske vojske u dobrom dijelu i provodenje Splitskog 

sporazuma, koji je pak nastavak Washingtonskog sporazuma i ustava 

Federacije. Da bi ostvarili i odgovorili svojoj zadaci, hrvatski 

je politicki cilj uspostava konfederacije izmedu Republike 

Hrvatske i Federacije BiH. Ovu sada akciju Hrvatske vojske, 

uvjetnu .i_li stvarnu zaradu koju je ne samo Hrvatska vojska. 

Mislim svaki Hrvat, pa i izvan Hrvatske i u Bosni i Hercegovini 

kod Muslimana siguran sam zaradio i taj kredit koga imamo ne da 

ga ne bi smjeli potrositi. Dapace, naprotiv. Mislim da bi sad vee 

mogli bitno unutar Vlade i institucija hrvatske dr~ave poraditi 

na daljnjem provodenju Washingtonskog sporazuma i Splitskog 

sporazuma, a sto bih konkretno predlo~io, da to je uostalom i 

zakljucak Petersburskih, odnosno Bonskih sporazuma sto je Vlada 
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jednim dijelom u dogovoru sa Vladom Federacije BiH provodila, da 

se sada ovo iskoristi za cvrsce ins ti tucionalno povezivanje 

ReJ;>ublike Hrvatske sa Federacijom BiH iz razloga koje sam rekao, 

a J;>rimarno radi zastite hrvatskih interesa u BiH, dakle, primarno 

Hrvata, a time i radi zastite interesa ili prava na opstojnost 

i dr~avu i Muslimanskog naroda u Federaciji BiH. Na koji na~in. 

Alto ostanemo deklaratorni na tome, onda nista nismo napravili. 

To ostaje fini dekor dobrei volje. Ja bih predlo~io da svako 

ministarstvo i svaka institucija iskoristi ovu prigodu i unutar. 

sebe institucionalizira pojedinca ili skup pojedinaca koji bi 

radili na institucionalnom medusobnom povezivanju sveucilista i. 

sveu~iliste promet i promet gospodarstva i gospodarstvo i isto 

tako ove rubne hrvatske ~upanije, da se pocmu malo intenzivnije 

uvezivati sa vele~upama unutar Federacije BiH, jer bi time sa 

ovom akcijom mo~da bili bli~e onome sto je strateski hrvatski 

interes, sto vise sa Republikom Hrvatskom uvezati onih prostora:.; 

za koje je Hrvatska primarno zainteresirana a to se trenutno· 

uklapa i u hrvatski interes i u strateski interes medunarodnih. 

cimbenika, primarno onih koji su skloni Hrvatima i Muslimanima 

za uspostavu saveza i federacije Muslimana i Hrvata i da . se 

definitivno pocme stvarati pretpostavke ne vise za konfederalno 

povezivanje, vec stvaranje konfederacije Republike HrVatske i 

Federacije Bosne i Hercegovine. Hvala lijepo. 

PREDSJEDNIK: • 

Hvala lijepo potpredsjedniku Miseticu. Da li jos netko 
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od clanova Vlade !eli nesto dodati. Ako ne, zakljucujem ovu 

tocku. Mislim da smo u najkracim crtama iznijeli osnovne zadace. 

Problema ce bi ti puno i mo!da samo mali komentar. Mi se s 

problemom danas suocavamo i mo!da jos svi nismo svjesni obima 

problema koji su pred nama. Nas ceka upravo u prvih mjesec dana 

i najveci udar i zato i idemo ovakim ratom, brzim tempom da 

pokusamo tim problemom ovladati. I jos pod ovom tockom. vas molim 

da prihvatimo oluku o ovlastima povjerenika Vlade Republike 

Hrvatske za uspostavu lokalne samouprave u oslobodenim jedinicama 

lokalne samouprave koji je obrazlolHo vec u uvodu ministar 

Mlakar. Predla!em da to usvojimo, jer se radi o formalnoj 

pretpostavci za normalno funkcioniranje vlasti na lokalnoj 

razini. 

Da li netko ima nesto protiv? Ako ne, predla!em da ovu 

odlUku usvojimo i idemo na TOCKU 4. nastavak tocke 3. a zbog 

znacaja smo izdvojili kao posebnu tocku. To je - PRIPRAVA ZA 

OBNOVU NOVOOSLOBODENIH PODRUCJA. 

Buduci da se radi i o strateskim i o operativnim 

zadacama, molim potpredsjednika Vlade i ministra za obnovu i . 
razvitak, dr. Radica da uzme rijec. 

DR. JURE RADIC: 

Gospodine predsjednice, doista ne treba to ni 

ponavljati, blistava i velicanstvena akcija nase vojske i 

redarstvenika dovela je do toga da je od ukupnog broja prognanika 

u Hrvatskoj od jucer ili od danas dvije trecine njih postalo 
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povratnicima, a samo jedna trecina·ostala biti prognanicima, time 

zapravo oni svi postaju biti manji dio brige gospodina Rebica i 

njegova Ureda, a vise brige nas koji smo zadu~eni za povratak i 

za obnovu. 

No, ja bib htio ovdje naglasiti jos jednu stvar. Ovime 

je zavrsila cetverogodisnja okupacija ovih prostora od Zagreba, 

gotovo do mora, ali zavrsila je i sedamdesetpetogodisnja agresija 

velikosrpska koja je trajala za vrijeme obiju Jugoslavija i :ta 

vrijeme ove okupacije ..• 

. I . 
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tim prostorima. I zato obnova i- razvitak ovih podru~ja nije 

shvacena samo kao posao koji odganja posljedice ove petogodisnje 

agresije nego koji JDora nadoknaditi sva zla, koja je tom prostoru 

nanijela 75 godisnja Velko Srpska agresija koja je ispraznila i 

Liku i Kordun i Banovinu i mnoga ta podru~ja ispraznila i 

natjerala da Hrvati moraju trbuhom za kruhOlll iz politi~kih i 

gospodarskih razloga biti po svijetu. To je dakle nasa ukupna 

zadaca. Stvoriti nove uvjete za novi obnovljeni !ivot Hrvata i 

svih gradana Hrvatske koji rojalni gradani u tom do ju~er 

okupiranom podru~ju. 

Vrlo je va!no da iskustva koja imamo do sada iz obnove_. 

i povratka, a koja se prote!u od Konavala preko Zadarskog zaleda, 

Miljeva~kog platoa pa sve do evo nedavno oslobodenih podru~ja 

Slavonije i Posavine, primjenimo u potpunosti ono sto je · 

pozitivno iz njih u ovim poslovima koji su pred nama, a da ono 

gdje smo vidjeli da nije bilo dobro, to te greske da ih ne 

ponavljamo ovdje. 

No ovaj prostor ima nekoliko bitnih razli~itosti od 

ovih dosadasnjeg ne samo u kvantitativnom smislu, jer mi najvise . 
do sada gdje smo imali a to je u Slavoniji Posavnini 15 tisuca 

ljudi o kojima je trebalo voditi brigu, o njihovom povratku, a 

ovdje stotinjak ili sto i nekoliko tisuca imat cemo to~ne brojke 

ovih dana. Nego u ovom prostoru · prvi put imamo i nekoliko 

gradova. Rekao bi ~k s naseg gledista i nesto vecih gradova, i 

gradica koji su bill kroz vrijeme ove agresije potpuno 

ispra!njeni i protjerani. Ali vec prava impresija i nasih 

- . 
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branitelja i svih onih koji su ovih dana bili u tim prostorima, 

jest da je identi~no stanje o ovom oslobodenom podru~ju kao i u 

onima koj i su do sada bili · oslobadana a to je da su ku6e 

hrvatskih gradana danas prognanika uglavnom spaljene, srusene, 

unistene. A da ono sto su koristili ili sto je na razne na~ine 

pripadalo gradanima srpske nacionalnosti da je ostalo ~itavo. 

Nasa vojska i u ovoj oslobodila~koj akciji nije isla unistavati 

nikakav objekt, a agresori su unistavali palili dovodili do 

doista potpunog unistavanja sve ono iz ~ega su protjerali 

prognanike kroz ovo vrijeme. stoga nasa usmjerenost u obnovi mora 

biti takova da bude imala onaj svoj osnovni cilj, kojeg je imala 

i ova oslobodila~ka akcija, a to je cilj povratka. Buduci da smo 

svjesni toga da ne mo!emo u tri mjeseca ili u petnaest dana ili 

u nekom kratkom roku, ostv<triti uvjete za povratak svih ovih 

nasih ljudi prognanih. oslobadajuci njihove kuce, zapravo 

obnavljajuci njihove oslobodene kuce. Moramo se usmjeriti na ~o 

da u kratkom roku postignemo sto vece efekte povratka, tako da 

napravimo prioritete obnove da ono gdje su vecinski prostori ko)i 

omogueuju brzi povratak vecih broja ljudi da damo u prvoj fazi 

te!iste upravo na obnovu tih objekata i to s naglaskom na ono sto 

se mole obnoviti brzo dakle, gdje je manje unistanje. Pri tome 

jako va!no da se na vladi dogovorimo da i zato danas sve ovo 

raspravljamo, da svi nasi resori budu vrlo uskladeni, pa da onda 

i poslovi recimo obnove infrastrukture i poslove obnove svib 

drugih dijelova !ivota prate ili da budu uskladeni zajedno 

usmjereni na ona ista podru~ja na koja kanimo usm)eriti povratak 
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u ovoj prvoj fazi o kojoj govorimo •. Stoga odmah nakon deminiranja 

terena i omogu6ivanja povratka, mi saljemo komisiji za procijenu 

steta tamo, to je bio jedan sektor gdje mo!emo zajedno 

Ministarstvo financija i moje ministarstvo se uskladiti, gdje nam 

je u proteklom razdoblju ponesto stekalo, jer to tra!i veliki 

broj stru~nih ljudi. Kojih budu6i da je po postoje6em zakonu to 

preba~eno na !upanijske razine, nema u mnogim !upanijama. I mi 

6emo se jos danas dogovoriti, da iz Zagreba, Splita, i velikih 

centara gdje imamo stru~ne ljude, posaljemo na teren iz instituta 

ljude tamo, da oni u roku od 10 dana ili 15 najvise, obave 

procijenu ratnih steta jer u nekim podru~jima recimo evo ja sam 

bio prije dva tri dana, u Po!esko-Slavonskoj !upaniji gdje iako. 

je tri mjeseca proslo od oslobodenja jos nisu procijenjene sve 

ratne stete. Ta dakle, greska nam se sad ne smije dogoditi, i 

moramo hitno, hitno taj posao obaviti. 

Od obnove stambenog fonda koji svakako spada u 

prioritete da bi se ljudi mogli vratiti imamo i prema onim nasim 

uredbama tri grupe, objekata. Jedni su oni gdje rekao bi tako 

gotovo k9zmeti~kim poslovima mo!emo stvoriti uvjete za povratak. 

A to je kad je na ku6i potrebno popraviti staklo, obojati ili 

donekle urediti zidove, popraviti neke instalacije u ku6ama. 

Takovih objekata ima mnogo i te moramo u roku od mjesec dana 

potpuno najdalje mjesec dana napraviti. Mi smo to u zapadnoj 

Slavoniji radili tako da smo maksimalno na tome anga!irali i same 

povratnike, a mi smo otvorili ne da dajemo novce ljudima, nego 

otvorili smo ra~n u nekim du6anima, koje smo sami organizirali 
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hitrio u tim mjestima gdje su mogli podici te potrepstine za 

obranu. No ovdje sad za obnovu. No ovdje sad osim toga idemo 

hitno i na uvodenje posebnih interventnih ekipa. Koje mi 

organiziramo a koje ce obaviti taj posao na uredenju tog dijela 

objekata da se mogu brzo vratiti. 

Druga grupa, oni objekti od prve do cetvrte kategorije, 

idemo odmah nakon procijene ratnih steta, kreditno, a treca grupa 

to, su najveca ova nasa naselja koja moramo obnavljati od vriike 

i Kijeva pa sve do Kostajnice, koj i SU listom peta i sesta 

kategorija i.koja obnavljamo po ovom modelu koji je vec do~ivio 

u podrucjima Slavonije koja su evo, koja su se pokazala kao vrlo 

uspjesna. 

Samo jedan ili dva va~na naglaska. Posao povratka, ne 

mo~e biti stihijski posao. On mora biti vrlo precizno i vrlo 

dobro organiziran. Dakle, mi ne saljemo s ove Vlade sad poziv 

povratnicima navalite na povratak, nego mi cemo vas pozvati,:.;mi 

cemo organizirati mi cemo reci evo sutra ili taj i taj dan idemo 

organizirano na povratak u Drnis ili Vrliku ili u koji god· je 

prostor potrebno. 

Orugo, jako je va~no da u poslu obnove maksimalno 

anga~iramo i.radnu snagu i sve druge sposobnosti ljudi kojl se 

vracaju u svoje domove. Da bi sudjelovali u obnovi, jer na taj 

nacin zapravo obnova i povratak pocima danas. A ne za nekoliko 

tjedana ili za nekoltko mjeseci. Htio bi naglasiti i ovo. Obnova 

oslobodenih prostora•u ovoj akciji, nece ici na stetu ili na 

usi;>orenje obnove prostora koji smo vec poceli obnavljati. 
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Prostora Slavonije i Posavine, jer vrlo aesto, evo i 

danas sam dobio upita od tih ljudi da li 6emo usporiti, ne, mi 

6emo ovih dana ubrzati obnovu Posavine i Slavonije, da bismo 

mogli nakon zavrsetka obnove tamo sve mogu6e kapacitete a kroz 

to vrijeme i ovdje napraviti pripremu, preusmjeriti i ubaciti na 

ova podruaja. A naravno, da mi dolazimo i pred Vladu i pred Sabor 

sa zahtijevima, za sredstva, za obnovu da bismo mogli taj posao 

ostvariti. Ja tvrdim ovdje ova akcija oslobodenja zapadne, 

prostora . jul!no od Zagreba sve do mora nije dovela dodatne 

troskove u obzir. Ona je dovela do usteda u mnogim segmentima, 

i samo dio tih usteda ne sve samo dio tih usteda treba 

preusmjeriti u obnovu, da bi se mogao ukupno napraviti pravi 

preporod a najveci problem kojeg danas vidim i kojeg i istiaem 

ovdje na Vladi stime zavrsavam, jest radna snaga u obnovi • 

. /. 
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To je najve~i problem, mi taj problem osjecamo i u svim ovim 

drugim prostorima gdje smo do sada radili i apeliram na Vladu da 

se na tome u jednoj smirenoj atmosferi slijede6ih tjedana 

pozabavimo kako s111anjiti broj nezaposlenih i fiktivno 

nezaposlenih u isitim onim !upanijama u kojima imamo neprestano 

potrebu za novom radnom snagom na ovim investicijskim programima. 

Programima obnove i programima povratka. 

Hvala. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala, prije nego sto predemo na dvije tocke iz 

nadle!nosti potpredsjednika Granica mo!da sa1110 jedna zakljucna 

recenica. Danas smo, potpredsjednik Skegro se javio, izvolite. 

MR. BORISLAV SKEGRO: 

Gospodine predsjedni~e, ja cu vrlo kratko saJ!lo 

nad0vezati sa na ovo sto je rekao potpredsjednik Radie. Nara'ltno 

podr!avajuci sve ono sto je bilo re~eno prije toga. Pored svih 

ostalih aspekata ·. koje ima ova operacija i vi ste to sami 

spomenuli ovo je jedno prelomno gospodarsko pitanje. I mi cemo 

naravno u pripremi za bud!et 96. godine morati imati i imati cemo 

sasvim jasnu viziju novih ali to dakle velikih promjena do kojih 

je doslo u ukupnoj ·Hrvatskoj dr!avi i ja govorimo ovdje sada 

iskljucivo o gospdarskom dijelu. Reci Cu samo to da se potpuno 

sla!em sa vasom procjenom da ce indirektni gospodarski efekti u 

iducoj godini biti reda velicine 10 milijarde kuna ili nekakvih 
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2 milijarde dolara, no ono sto je s pravom naglasio 

potpredsjednik Radie mi moramo ovdje i u ovom trenutku i pogotovo 

ovom trenutku reci da nase aspiracije moraju pogotovo u iducoj 

godini biti dominantno inevsticijsko obnoviteljske, a na 

rastrosno potrosne.I ja cu ovdje danas reci mi cemo doci sa 

prijedlogom prora(juna za 96. godinu, u kojem nece biti niti 

nominalnog niti realnog rasta placa u odnosu na sadasnje. U ovom 

kontekst naravno necemo se podsjecati onoga sto smo pokusali 

nedavno pa nije islo. Kad ste spomenuli rije(j dionice gospodine 

predsjedni(je, ja cu upotrijebiti vasu formulaciju s punom 

odgovornoscu tvrdim da su dionice Hrvatske, a time i dionice 

svakog Hrvatskog dioni(jkog drustva ja bih rekao udvostru(ji1e 

svoju trl!isnu vrijednost, one se jos mol!da nisu priblil!ile sasvim 

svojoj nominalnoj vrijednosti ali ovom operacijom u sasvim novom 

svjetlu mol!ete gledati dionice mnogih poduzeca koje su zbog 

prometne ispresjecanosti, zbog politi~kih rizika, zbog 

nesigurnosti, zbog op(:eg stanja o(jekivanja kako u svijetu, tako 

u zemlji nisu mogli doci do punog izral!aja i mi cemo tek sada 

vidjeti pozitivne efekte • . 
Gospodine predsjedni(je jos bih htio reci samo dvije 

vrlo kratke stvari. Prije svega zbog javnosti i to medunarodne 

javnosti. Mi ostajemo, ministar Prka je o tome govorio sasvim 

~vrsto na dosadasnjim na(jelima provodenja ne samo gospodarskog 

nego ukupnog programa. Dapa~e tvrdim da smo stvorili preduvjete 

da mol!emo i sada se na srecu gospodine predsjedni(je ostvaraju se 
. 

ono sto smo govorili dvije i pol godine da ce velike potrebe za 

. -· • 
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financiranjem obnove kada do nje dode, evo hvala bogu ona dolazi 

doci u zemlju koja se dokazala kao uredena zemlja od koje je samo 

indikator od ukupnog stupnja · je niska inflacija. Mi ostajemo 

cvrsto na tom programu i nema apsolutno nikakve kolizije sa ovim 

novim zadacima ja bih rekao slatkim problemima koji nam se 

·javljaju sa -0nim sto smo prije govorili o restrukturiranju, o 

privatizaciji, dapace tek sada moramo ubrzati neke procese. 

I zavrsiti cu gospodine predsjedniae s time potpuno je 

u pravu potpredsjednik Radie kada spominje uskla grla. Mi cemo 

kratkoroano, a to se radi uistinu o nekoliko mjeseci imati 

probleme da ta uska grla odjedanput odaepimo. Jedan od osnovn~h 

problema ce biti sa radnom snagom i nal!alost nekih kritiaara ce 

se pokazati da Hrvatska vec sada oskudjeva u nekim sektorima sa 

radnom snagom. Mi cemo gospodine predsjedniae doci sa konkretnim 

prijedlozima da se do kraja izdiferencira i zaostri pitanje 

socijalnog status a nezaposlenih, problema fiktivn.e 

nezaposlenosti, jer ce nama trebati uistinu jedna puna 

mobilizacija, molim potpuno na trl!isnim osnovama, potpuno na 

osnovama na kojim~ smo do sada radili ali mi moramo ovaj puta 

reagirati vrlo brzo i u kratkom vremenu naci i ljude i kapital 

da bismo obnovili. 

Hvala lijepo. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala, zakljucujem ovu toau samo par kratkih 

pripomena. Zbog, gospodo,zbog ukupne situacije Vlada praktiano 
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trajno zasjeda, svi su ministri samnom u dnevnom kontaktu ali da 

nebi formalne sjednice Vlade svaki dan imali onda sam vec donio 

odluku i u skladu sa svojim · nadlel!nostima, a i u skladu sa 

stajalistem Vlade da Ul!i kabinet ima dnevne sire ovlasti za 

donasanje odredenih odluka, a da isto tako predsjednik Vlada u 

okviru dosadasnjih i sadasnjih ovlasti mol!e donositi operativne 

odluke time da cemo sjednicu Vlade sazivati prema potrebi, kada 

se za to steknu sve pretpostavke. Ukoliko bude sve normalno 

mislimo da ce biti dovoljno jednom tjedno odrl!avati sjednice 

Vlade, zbog toga sto smo mnoge stvari stavili pod kontrolu, 

ukoliko bude potrebe imati cemo i nekoliko puta tjedno sjednice 

Vlade. 

Drugo vas molim da prihvatite jednu dosadasnju praksu, 

da dnevne aktualnosti putem naseg Ureda za odnosne s javnoscu, 

priopcote putem priopcenja tako da javnost bude o svemu 

obavjestena da ne moramo koristiti razne konferencije za tisak 

ili sjednice Vlade, jer nam je jednostavno svaki sat, svaka 

minuta dragocjena. Kad smatramo potrebnim mi cemo pripciti ono 

sto je Vlada toga dana napravila • . 
. Zakljuaujem ovu toaku i toaka 5. i 6. nadlel!nost 

ministra Granica, prvo je informacija o situaciji na okupiranom 

podruaju Slavonije i Baranje. Izvolite. 

DR·. MATE GRANIC: 
• 

stanje okupacije na ovim podruajima je praktiaki stanje 

potpune okupacije od Beograda. Beograd naorul!ava, placa, potpuno 
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je 1tomunikacijski vezan, kontrolira oba mosta. Potpuna je 

qospodarska telekomunikacijska inteqracija u sustav Srbije 

odnosno. tzv. savezne Republike Juqoslavije, jednako tako u 

carinskim monetarni sustav, s druqe strane stalni su napadi na 

Osijek, Vinkovce, ~upanju i na ostale hrvatske qradove. Beoqrad 

je dodatno mobilizirao specijalne jedinice, ju~er je i povukao 

veleposlanika Kne~evica na konzultacije, stalni su pokreti trupa 

na liniji razqrani~enja i moqu kazati da Republika Hrvatska da 

Vlada intezivno prati sva ova zbivanja. Republika Hrvatska u ovom 

trenutku nema namjeru vojno osloboditi ova okupirana podrucja. 

Republika Hrvatska upozorava medunarodnu zajednicu na neod~~ivo 

stanje potpune okupacije i za to ukazuje da Beoqrad snosi punu 

odqovornost. Republika Hrvatska je spremna preqovarati sa 

hrvatskim Srbima, sa ovih okupiranih podrucja, ali ne vise niti 

sa Marticem, niti Babicem, niti bilo s kim tko nije sa ovih 

okupiranih podru~ja. 

. I . 
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••• Mi pozivamo hrvatske Srbe da pristupe hitnim pregovorima po 

mirnoj reintegraciji i spremni smo koristiti usluge Medunarodne 

konferencije o bivsoj Jugoslaviji, a od UN Republika Hrvatska 

tral!i hitnu primjen'f mandata UNCRO-a. Isto tako, danas je i 

Republika Hrvatska povukla naseg veleposlanika Markovica iz Ureda 

u Beograda na konzultacijama. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala lijepo, otvaram raspravu o ovoj tocci, premda je 

to informacija i predlal!em da to prihvatimo kao informaciju, kao 

stajaliste i ministarstva vanjskih poslova i Vlade, kad Vlada tu 

informaciju prihvati. 

Jeste li suglasni s tim? Hvala. 

Prelazimo na TOCKA 6. - PRIJEDLOG ZAKLJUCKA U VEZI SA 

IZJAVOM CARLA BILDTA, SUPREDSJEDATELJA MEDUNARODNE KONFERENCIJE 

ZA BIVSU JUGOSLAVIJU, da ne dajem nikakve pripomene, molim 

ministra Granica da odmah uzme rijec. 

DR. MATE GRANIC: 

supredsjetalje Medunarodne konferencije za bivsu 

Jugoslaviju, gospodin Carl Bildt je svojom izjavom od 4. kolovoza 

1995. godine povlacio odredene paralele izmedu napada pobunjenih 

srba na Zagreb i legitimne akcije hrvtskih snaga radi 

reintegracij·e okupiranih teritorija Republike Hrva~ske u ustavno

pravni poredak Republike Hrvatske. Konkretno, 'usporedbu je 

napravio sa nasim oslobadanjem Knina. Osim toga, gospodin Bildt 
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pokusava demokratski izabranog predsjednika Repbulike Hrvatske 

·dr. Franju Tudmana izjednaciti u odgovornosti sa ratnim zlocincem 

Milanom Marticem. Na njegovu izjavu potpredsjednik Vlade i 

ministar vanjskih poslova Republike Hrvatske, dr. Mate Granic 

uputio je mirovnom posredniku Evropske unije za bivsu Jugoslaviju 

pismo u kojem osuduje njegovu izjavu kao cinicnu i kao nedostatak 

mudrosti posebno za jednog pregovaraca. 

Prilikom susreta u Zenevi 6. kolovoza 1995. godine dr. 

Granic s delegacijom Evropske unije i mirovnih posrednika ·za 

bivsu Jugoslaviju, gospodin Bildt je ponovno ponovio stajalista 

o tome da je napad na Knin i bombardiranje Knina slicno kaq i 

bombardiranje sarajeva. Mi smo upozorili da se radi o iskljucivo 

da se radilo, da se o bombardiranju vojnih ciljeva kojih ima u 

samom Kninu, da nemamo nikakve podatke o znacajnijem stradanju 

civilnog pucanstva i da cemo sve podatke odmah objaviti i da je 

to bila akcija legalna i legitimna u svrhu reintegracije nas~h 

okupiranih podrucja. Jednako tako gospodin Bildt je nakon toga 

dao jedno za nas potpuno neprihvatljivu izjavu. Gospodin Bildt 

' u ulozi mirovnog posrednika se zalagao za priznavanje Republike 

Bosne i Hercegovine od strane tzv. savezne Republike Jugoslavije 

za uzvrat devetomjesecnog skidanja sankcija bez prava veta. Bez 

istodobnog priznavanj Republike Hrvatske u njezinim medunarodno 

priznatim granicama i kao jedan od nacina rjesavanja krize na 

podrucju bivse Jugoslavije sto smo se en~rgicno suprotspavili i 

smatrali da ne mogu se skidati Beogradu sankcije dok je prakticki 

jedan znacajan dio teritorija Republike Hrvatske okupiran od 
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strane Beograda. Ovakvo ponasanje i stavovi supredsjedatelja 

Mirovne konferencije za bivsu Jugoslaviju gospodina Carla Bildta 

su u izrazitoj suprotnosti sa mandatom mirovnog posrednika koji 

mu je povjerila Medunarodna zajednica, a to pokazuje da je 

gospodin Bildt izgubio vjerodostojnost i za Republiku Hrvatsku, 

za nasu javnost i za nasu dr~avu, za daljnje obavljanje du~nosti 

medunarodnog posrednika i slijedom navedenog smatramo da 

Republika Hrvatska vise ne treba suradivati sa gospodinom 

Bildtom, te predla~emo slijedece zakljucke, da to je da 

supredsjedatelj Medunarodne konferencije za bivsu Jugoslaviju 

gospodin earl Bildt da je izbubio vjerodostojnost za obavljanje 

du~nosti mirovnog posrednika, te da Republika Hrvatska vise nece 

s njim suradivati. Ali, da Republika Hrvatska je spremna kao i 

do sada na punu suradnju sa Medunarodnom konferencijom za bivsu 

Jugoslaviju i posebno sa Evropskom unijom i da u tom smislu 

uputimo pismo Evropskoj uniji koja je i imenovala Carla Bildta 

za supredsjedatelja Medunarodne konferencije za bivsu 

Jugoslaviju. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Culi ste obrazlo~enje, culi ste zakljucke. Ako 

ne:ma potrebe za nekom ozbiljnom raspravom, predla~em da ove 

zakljucke usvojimo, jer se radi uistinu o argumentiranim 

prijedlozima. Da li je netko protiv ovog zakljucka? 

Potpredsjednik Misetic izvolite. 

.. . , 
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BOSILJKO MISETIC: 

Naime, nisam protiv zakljucka. To smo mi na Ul!elll 

kabinetu smo razgovarali. Tocno je da su postupci, cin i radnje 

supredsjedatelja Bildta u suprotnosti sa mandatom koga mu je 

povjerila ova Konferencija i Medunarodna zajednica. Tocno je da 

njegove izjave vrijedaju svakog Hrvata. Medutim, ne znam koliko 

je uputno da mol!da reagiramo upravo na ovakav nacin, jer 

okolnosti su takve. Hrvatska unatoc izjavama Bildta i izvan 

njegovog mandata ipak i ovom akcijom i svojom dosljednom 

politikom zaraduje sve vise politicki rejting i postaje 

nezaobilazan cak i medunarodni cimbenik ne samo na ovim vee i na 

evropskim prostorima i moje je razmisljanje bilo u tom pravcu da 

se instituciji koja ga je imenovala i odredila za 

supredsjedatelja da do znanja da svojim postupcima, svojim 

radnjama prelazi okvir mandata kojega je dobio i da se ozbiljno 

upozori instituciju koja ga je odredila da Hrvatska l!eli bi~i 

kooperativna u suradnji sa Medunarodnom zajednicom, ali da ovakvi 

postupci ee dovesti do toga da ce Hrvatska onda reagirati ha 

' nacin kako smo sada u ovom prijedlogu reagirali. 

To je moje samo na glas razmisljanje, no ako je to 

dogovoreno, a pretpostavljam da je, ja nemam nista niti protiv 

ovakvog zakljucka, ali mol!da u nekim nijansama podsjeea na jednu 

brzu, ostru reakciju kako cesto reagiraju oni s kojima jos i dans 

ratujemo. 
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PREDSJEDNIK: 

Hvala, potpredsjednik Granic se javio. 

DR. MATE GRANIC: 

u svakom slu~aju, Republika Hrvatska i mislim da je to 

zaklju~ak, je spremna na punu suradnju sa Medunarodnom 

zajednicom, sa Evropskom unijom, sa Medunarodnom konferencij.om 

za bivsu Jugoslaviju. Mi niti mo~emo, mi niti smo imenovali niti 

mo~emo skinuti gospodina Carla Bildta kao pregovara~a. Ali, mi 

smo svoje stajaliste u ovom prijedlogu iznijeli, jer Predsjednika 

Repulike Hrvatske izjedna~avati sa ratnim zlo~incem,. 

izjedna~avati opetovano napade. Dakle, na Sarajevo koje provodi 

isto tako ratni zlo~inac Mladic sa nasim oslobadanjem Knina je 

u svakom slu~aju za najostriju osudu i mi mislim da to trebamo 

vrlo jasno kazati, a sto se tice suradnje sa Medunarodnom 

zajednicom mislim da treba potpuno podr~ati ovo sto je 

potpredsjednik Misetic kazao obrnuto. Puna suradnja kao sto je 

to bilo i do sada. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Ja predla~em samo u smislu i ovih prijedloga, 

gospodina Misetica da se mo~da ipak jedna mala nijansa u 

zaklju~cima izmijeni, vjerodostojnost obavljanja dul!;nosti 

mirovnog posrednika te da Republika Hrvatska objektivno ne mo~e 

s njim suradivati. On nece da bude. To je malo rije~ koja je pre 

teska i u tom smislu mislim da je ova intervencija smisao isti, 
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a ostaje jedna diplomatska mogucnost za branjenje nasih pozicija, 

ali isto tako moramo biti svjesni i ozbiljnih reperkusija jedne 

ovakve odluke. Ministar Vidosevic. 

NADAN VIDOSEVIC: 

Samo kratko gospodine predsjedni~e. Mislim da bi vlast 

trebala ovlastiti vas i da zajedno s ministrem ••• 

. I . 
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Granicem, i cistiti. •• tekst koji ce biti upucen, da bi to 

bila najbolja mjera. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Potpredsjednik. 

DR. MATE GRANIC: 

Da, i ja se potpuno slalem sa ovim prijedlogom 

predsjednika Vlade. 

PREDSJEDNIK: 

Smisao je jasan, osudno ne prihvacanje, gubljenje 

vjerodostojnosti to je bitno i nastavak suradnje sa Europskom 

unijom, a uli kabinet ce onda tekst uskladiti. 

Potpredsjednik Misetic. 

BOSII.JKO MISETIC: 

Naime, mislim da nema dvojbe niti da je uvreda za 

svako~ Hrvata i zlocin, da bilo tko, pa bio i supredsjedatelj 

mole hrvatskog dr!avnog poglavara ne samo u ovom trenutku, vec 

i inace, izjednacavati sa zlocincom jer je zlocin od onoga tko 

to cini i tu nema dvojbe. 

Medutim, mislio sam ostaviti odskrinuta vrata za visoki 

stupanj kooperativnosti, jer je Hrvatska 
. 

upravo na 

kooperativnosti i zaradila ovakav·politicki reiting i'da ne bi 

-molda, iako je zaslul!io jos ostriju reakciju dapace, da ne bi nas 

.. . ' • 
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se na neki nacin kada vec imamo ovolikih politickih zarada, mo~e 

gospodin Bilt davati i jos gore izjave, medutim on ne mo~e 

umanjiti reiting i poziciju · Hrvatske koja je upravo jednom 

dosljednom, ali i kooperativnom politickom strategijom u odnosu 

na medunarodne cimbenike politicki zaradile. 

PREDSJEDNIK: 

Hvala. Zakljucujem raspravu. Mi cemo tekst zakljucaka 

. rascistiti, mi cemo putem Ministarstva vanjskih poslova dostaviti 

tokom dana javnosti zakljucke. Hvala lijepo. 

Ukoliko nema nesto znacajno pod tockom 7. zakljuciti 

cu sjednicu. Da Ii se netko javlja za rijec, pod tockom -

INFORMACIJE, PITANJA, PRIJEDLOZI? Ako ne, hvala lijepo. Budite 

stalno u kontaktu sa nasim kabinetom i nastavljamo dnevno. 

SJBDNICA ZAVRSENA U 15 1 26 SAT!. 

3D06-0406 


